

TALSMANDENS GRUPPE
 SPRECHERGRUPPE
 SPOKESMAN'S GROUP
 GROUPE DU PORTE-PAROLE
 GRUPPO DEL PORTAVOCE
 BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
 INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
 INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
 NOTA D'INFORMAZIONE
 TER DOCUMENTIE**

Brussels, July 1977

GRANT OF EAGGF AID

GUIDANCE SECTION - FIRST INSTALMENT

1977

The Commission of the European Communities granted aid to an amount of 107 647 995 u.a. for 334 projects on 18 July 1977 under the first instalment for 1977.

The aid granted was broken down as follows:

	<u>Number of projects</u>	<u>Aid in national currency</u>	<u>Aid in u.a.</u>
Belgium	30	252 766 500 BFR	5 055 330
Denmark	14	34 325 883 DKR	4 576 784
France	43	122 265 916 FF	22 013 276
Germany	67	85 356 855 DM	23 321 545
Ireland	26	3 042 575 EIrL.	7 302 174
Italy	83	18 422 150 840 Lit	29 475 441
Luxembourg	1	3 405 600 LFR	68 112
Netherlands	35	17 451 725 FL	4 820 919
United Kingdom	35	4 589 343 £	11 014 414
	<u>334</u>		<u>107 647 995</u>

Germany accounted for 67 projects (DM 85 356 855). Of these 47 projects were to improve production structures which took the largest share of the money, DM 67 028 093; 27 projects, for DM 30 779 877, were for improvements to rural roads in Baden-Württemberg (3), Lower Saxony (5), Bavaria (10), Upper Bavaria (1), Hessen (4, of which 3 included reafforestation) and Schleswig-Holstein (4).

Twelve projects, for an amount of DM 11 719 071, were for water supply and land improvement in Hessen (2), Lower Saxony (8) and North Rhine-Westphalia (2).

The remaining 8 projects are of different types, for an amount of DM 24 529 145: reafforestation of areas damaged by storm in Schleswig-Holstein and by forest fires in Lower Saxony; adaptation and orientation of wine production in Baden-Wurtemberg (4 projects); planned replanting of vineyards in Rhineland-Palatinate and construction of an artificial insemination centre at Landshut (Bavaria).

Four combined production and marketing projects, for an amount of DM 642 606, for: enlargement of two artificial insemination centres for pigs in Lower Saxony (2 projects); construction of a control centre for breeding bulls in Schleswig-Holstein; and enlargement of a seed potato processing plant at Ostrach (Baden-Wurtemberg).

Of the 16 marketing projects for a total of DM 17 686 156, the meat sector took the largest share, with DM 13 546 263 for 8 projects. These concerned: renovation of slaughterhouses with the construction of cutting rooms, chilling and/or marketing of meat at Bayreuth (Bavaria), Oer-Erkenschwick (North Rhine-Westphalia), Karlsruhe and Reutlingen (Baden-Wurtemberg) (2 projects), Husum and Schleswig (Schleswig-Holstein) (1 project); construction of a central dispatching slaughterhouse at Hamm (North Rhine-Westphalia); enlargement of a market hall for piglets at Untermünkheim-Brachbach (Baden-Wurtemberg); establishment of a dressage and control centre for breeding and saddle horses at Marbach (Baden-Wurtemberg).

There are 5 projects in the fruit and vegetable sector, amounting to DM 2 392 658: renovation of cold stores for fruit at Königreich (Lower Saxony) and Neufrach (Baden-Wurtemberg); enlargement of a wholesale vegetable market at Salem-Beuren (Baden-Wurtemberg); enlargement of a fruit juice production plant at Berghüsen (Baden-Wurtemberg); and the installation of a hop processing plant at Steinbach-Auhof (Bavaria).

The remaining 3 projects are of different types, representing DM 1 747 235: enlargement of a wholesale flower market at Dusseldorf (North Rhine-Westphalia); enlargement of a fruit collection centre in Hessen; installation of a poultrymeat freezing and cutting plant at Wankendorf (Schleswig-Holstein).

Belgium accounts for 30 projects (Bfrs 252 766 500), of which 27 projects are for the improvement of production structures to an amount of Bfrs 214 515 522.

Fifteen projects for an amount of Bfrs 142 037 145 relate to rural road improvement in the provinces of Antwerp, Brabant, Eastern Flanders, Western Flanders, Hainaut, Luxembourg and Namur, together with land improvement and drainage works in some provinces.

Ten projects (Bfrs 60 480 204) relate only to work to improve drainage in the provinces of Antwerp (1), Hainaut (1), Western Flanders (4) and Eastern Flanders (4). The 2 remaining projects are for the creation of a control centre for livestock diseases at Lier (Antwerp) and the creation of an experimental station for the cultivation of witloof chicory and a milk control laboratory at Rumbeke (Western Flanders).

Three marketing projects will receive Bfrs 38 250 978. One project concerns the meat sector, and calls for an amount of Bfrs 4 952 803: the establishment of a meat processing unit at Saint-Vith (Liège province).

The other two projects concern the fruit and vegetable sector, and represent an amount of Bfrs 33 298 175: enlargement of a fruit and vegetable auction centre at Sin-Katelijne-Waver (Antwerp province); establishment of a frozen vegetable unit at Staden (Western Flanders).

Denmark accounts for 14 projects totalling Dkr 34 325 883. Only one project, for Dkr 853 000, concerns production structures: the establishment of an agricultural college at Nissum (North Jutland).

Of the 13 marketing projects for a total of Dkr 33 472 883, the greater part concern the meat sector, with nine projects for Dkr 24 776 778. These involve the enlargement and/or modernization of: slaughterhouses in Jutland (4) and Fyn (1); installation of meat-processing plants in Seeland (1) and Jutland (1); a meat-based animal feed manufacturing plant at Lunderskov (Jutland); reorganization of production in five meat-processing undertakings (1 project).

The remaining 4 projects are of a different types, amounting to Dkr 8 696 105: establishment of a pot plant market near Aarhus; enlargement and modernization of a compound animal feed warehouse and factory at Galten (Jutland); construction of 1 150 silos throughout the country for the storage of bulk products; construction of a straw-based animal feed production plant at Erslev (Mors).

France accounts for 43 projects (FF 122 265 916), of which 26 are for the improvement of production structures to an amount of FF 70 357 266.

Of these 26 projects, 5 (FF 13 020 000) concern improvement of the rural road network in the départements of Drôme, Finistère, Haute-Loire and Puy-de-Dôme, and development of the highlands of Réunion island. Five projects, for an amount of FF 13 219 814, relate to water supply in the départements of Creuse, Manche, Meurthe-et-Moselle, Puy-de-Dôme and Haute-Vienne.

The remaining 16 projects are of various types, amounting to FF 44 117 452: drinking-water supply in the départements of Ardèche, Ardennes, Aveyron, Côtes-du-Nord, Drôme, Finistère, Manche (2), Haute-Marne and Puy-de-Dôme and in the overseas départements of Guadeloupe and Martinique; rural electricity supply in the départements of Creuse and Deux-Sèvres; forestry and agricultural development in the mountain region of Languedoc (Hérault - Eastern Pyrenees) and agricultural development in the Nancibo Plateau (Guyana). The only combined project, for an amount of FF 965 000, concerns the improvement of cooperative supply establishments in the Gironde.

Of the 16 marketing projects, for a total of FF 50 943 650, 15 projects concern the meat sector, amounting to FF 49 514 126: construction, extension and/or modernization of slaughterhouses at Collinée (Côtes-d-Nord), Montbrison (Loire), Montfort-sur-Meu (Ille-et-Vilaine), Saint-Lô (Manche), Trémoré (Côtes-du-Nord) and of slaughterhouses with cutting rooms and meat processing facilities at Châteauneuf-du-Faou, Quimperlé and Brest (Finistère) and at Vitré (Ille-et-Vilaine); extension of a pigmeat preparation and preserving plant at Sauveterre-de-Béarn (Atlantic Pyrénées); construction of a hygienic market for livestock at Fougères (Ille-et-Vilaine); construction of a cold store and cutting room at Lyon (Rhône); reorganization of meat processing industries in the Rhône-Alps region (Ain, Drôme, Isère, Savoie); establishment of new meat processing units at Deuil-la-Barre (Val d'Oise), Metz (Moselle) and Taninges (Haute-Savoie), and extension of a slaughterhouse and cutting room at Lamballe (Côtes-du-Nord) (1 project).

The only remaining project, amounting to FF 1 429 524, relates to the extension of a jam-making plant at Biars-sur-Cère (Lot).

In Ireland, of the 26 projects, totalling £ Irl 3 042 575, 14 concern the improvement of production structures, for an amount of £ Irl 1 998 016.

One project concerns the purchase of material for drainage and ensilage in Counties Mayo and Sligo for £ Irl 156 983. The other 12 projects, amounting to £ Irl 1 841 033, are of different types and concern water supply programmes in different rural areas in Counties Cavan, Clare, Donegal, Galway, Mayo, Tipperary, etc. (8 projects); construction of agricultural training centres at Bandon (Co. Cork), Limerick, Castleblaney (Co. Monaghan) and near Mullingar (Co. Westmeath), and construction of meat research facilities at Dunsinea (Co. Dublin).

The 3 combined projects for an amount of £ Irl 149 886 concern the construction of an animal feed plant at Balla (Co. Mayo) and facilities for grass meal production in Co. Cavan; modernization of an animal feed factory at Ballyconnel (Co. Cavan).

Of the 9 marketing projects amounting to £ Irl 894 673, only one project concerns the meat sector (£ Irl 100 828): installation of supplementary equipment for meat processing at Minard and at Bridge Steel (Co. Longford). The other 8 projects, amounting to £ Irl 793 845, are of various types: enlargement in Co. Limerick and construction in Counties Cork, Mayo and Waterford of poultry processing plants; enlargement of a turkey processing plant at Glenealy (Co. Wicklow); construction of an animal feed factory at Ballymote (Co. Sligo); and improvement of seed collection plants at Goresbridge (Co. Kilkenny).

In Italy there are 83 projects, amounting to Lit 18 422 150 840, of which 46 are for the improvement of production structures and amount to Lit 9 544 568 422.

Of these 46, only one project concerns the improvement of rural roads, in the province of Ferrara, and amounts to Lit 72 238 180.

Four other projects, amounting to Lit 1 455 531 738, relate to drainage work in the provinces of Ascoli Piceno and Macerata (1 project), Bergamo, Cremona and Padua. There are 41 projects of various types, amounting to Lit 8 016 798 504. They concern: construction or repair of water and electricity lines in the provinces of Ancona (3), Aosta (3), Ascoli Piceno and Macerata (1), Bolzano (2), Chieti, Genoa, Imperia, Lucca, Matera (2), Padua, Piacenza, Rovigo and Venice (1), Siena, La Spezia, Verona and Mantua (1), and 1 project for the provinces of Arezzo, Grosseto, Livorno; Lucca, Pisa and another in the province of Perugia with land development and drainage; reafforestation in the provinces of Alessandria and Vercelli (1 project), Bologna (3), Grosseto, Grosseto and Siena (1), Modena (2), Perugia and Tuscany, with drainage works in the provinces of Bologna, Ferrara, Forli, Modena, Parma, Piacenza, Ravenna and Reggio Emilia (1) and in the provinces of Forli (1) and Parma (1); construction of two multi-purpose cooperative centres for agriculture in two communes in Bolzano province (1); one agricultural cooperative centre in Vicenza province; a pilot centre for research and training in agriculture at Condofuri Marina (Reggio Calabria); reconstitution and improvement of chestnut groves at Vicchio (Florence); work to improve olive cultivation and purchase of olive harvesting equipment in Pisa province.

Three combined projects account for Lit 499 589 081: creation of a pilot centre for the development and distribution of calves for slaughter at San Vito alTagliamento (Pordenone); construction of a production centre for tobacco plants, installation of drying rooms and purchase of harvesting machinery at Città di Castello (Perugia); enlargement of tobacco processing and preservation plants, with the purchase of machinery, in Perugia province.

Of the 34 marketing projects for Lit 8 377 993 337, only one project relates to the meat sector and amounts to Lit 281 776 949: establishment of a storage centre for beef and veal and pigmeat at Trevia (Perugia).

Seven projects, amounting to Lit 1 471 464 713, concern the fruit and vegetable sector: construction, improvement or enlargement of fruit and/or vegetable centres in the provinces of Bologna, Bolzano, Forli, Modena and Trento; construction of a plant for the processing and preservation of chestnuts and other agricultural products at Roccamonfina (Caserta); establishment of a tomato processing plant at Malvito (Cosenza).

The wine-growing sector will receive Lit 3 601 749 257 for nine projects: construction, enlargement or improvement of wine-growing cooperatives in the provinces of Agrigento, Ancona, Brindisi, Caserta, Chieti, Latina, Palermo and Trapani; construction of a grape-harvesting centre at Marciano della Chiana (Arezzo).

The remaining 7 projects are of various types and amount to Lit 3 023 002 418: construction, enlargement or renovation of seed selection centres in the provinces of Forli and Modena, cooperative oil works in the provinces of Arezzo, Bari, Chieto, Latina, Rome and Trapani (3), tobacco-processing plants in the provinces of Arezzo and Perugia (2) and a centre for the processing and preservation of table olives in the province of Ascoli Piceno; enlargement of the flower market at Villanova d'Albenga (Savona); enlargement of the capacity of a drying centre for maize, and construction of a flour mill at Castelnuovo di Sotto (Reggio Emilia).

The only project in Luxembourg relates to drainage work in the communes of Koerich and Kehlen and amounts to Lfrs 3 405 600.

The Netherlands accounts for 35 projects totalling Fl 17 451 725, of which 22 are for the improvement of production structures and amount to Fl 10 719 875.

Six concern the improvement of rural roads (Fl 2 341 398) in the provinces of North Brabant (2), Drenthe, Gelderland (2) and South Holland. Thirteen projects, amounting to Fl 4 557 661, concern drainage in the provinces of North Brabant (5), Drenthe (4), Friesland, Gelderland (2) and Overijssel.

The remaining 3 projects are of various types and amount to Fl 3 820 866: construction of 2 selection centres for seeds and agricultural plants, one at Emmeloord, the other at Buitenpost (Friesland); modernization of a soil and plant research laboratory at Oosterbeek (Gelderland).

Of the 13 marketing projects amounting to Fl 6 731 850, 3 projects concern the meat sector for a total of Fl 965 549: modernization of a slaughterhouse at Olst; enlargement of a cattle market at Zwolle; conversion of a poultry slaughterhouse into a cattle slaughterhouse at Twello (all in the province of Overijssel).

The fruit and vegetable sector will receive Fl 1 075 907 for 6 projects: reorganization of fruit and/or vegetable auctions at Bergen-op-Zoom, Drunen (North Brabant), 's Gravenzande and De Lier (South Holland), Geldermalsen (Gelderland) and Utrecht.

The 4 remaining projects are of various types and amount to Fl 4 690 394: enlargement of flower auction rooms at Aalsmeer and Bovenkarspel (North Holland) and Berkel and Rodenrijs (South Holland); installation of a plant for cereal-based products at Weert (North Brabant).

In the United Kingdom there are 35 projects amounting to £ 4 589 343, of which 10 are for the improvement of production structures (£ 1 157 284), which all concern drainage work in Cambridgeshire (4), Humberside (2), Lancashire and Norfolk (3).

Six combined projects receive £ 441 089: construction, enlargement or modernization of animal feed factories at Aberdeen, Lifton (Devon), Darlington (Durham), Killimarsh and Thornton Dale (Yorkshire); construction of a cereal seed processing establishment at Gloucester.

Of the 19 marketing projects (£ 2 990 970), most concern the meat sector, with an amount of £ 1 854 231 for 11 projects. They are for the construction, enlargement and/or modernization of slaughterhouses at Brechin (Angus), Burradon (Tyne & Wear), Cinderford (Gloucestershire), Galashiels (Selkirkshire), Hereford, Langport (Somerset), Larkhall (Lanarkshire), Dumfries and Portlethen (Aberdeenshire) (the latter two entail the installation of meat processing facilities); construction at Cookstown (Co. Tyrone) and enlargement at Newry (Co. Down) of pig-meat processing factories.

The only project in the fruit and vegetable sector (£ 73 684) concerns the construction of a carrot packing plant at Chatteris (Cambridgeshire). The 7 remaining projects, for an amount of £ 1 063 055, are of various types: construction or reorganization of poultry-processing units at Blandford (Dorset), Bury St. Edmunds (Suffolk), Moira (Co. Armagh), and Newbridge (Midlothian); construction of a cereal drying and storage plant at Cannington (Somerset); enlargement of a barley processing and storage plant at Mintlaw (Aberdeenshire); construction of 2 straw processing plants at Inveralmond (Perthshire) and at Tholthorpe (N. Yorkshire) (1 project).

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDERINFORMATION
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMONOTE D'INFORMATION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Bruxelles, juillet 1977.

Octroi du concours du F.E.O.G.A.
Section Orientation - 1ère tranche
1977

La Commission des Communautés européennes a octroyé un concours de 107.647.995 UC à 334 projets le 18 juillet 1977, au titre de la 1ère tranche 1977.

Le concours octroyé se répartit de la manière suivante :

	<u>Nombre de projets</u>	<u>Concours en mon- naie nationale</u>	<u>Concours en UC</u>
ALLEMAGNE	67	85.356.855 DM	23.321.545
BELGIQUE	30	252.766.500 BFR	5.055.330
DANEMARK	14	34.325.883 DKR	4.576.784
FRANCE	43	122.265.916 FF	22.013.276
IRLANDE	26	3.042.575 IRL	7.302.174
ITALIE	83	18.422.150.840 LIT	29.475.441
LUXEMBOURG	1	3.405.600 LFR	68.112
PAYS-BAS	35	17.451.725 HFL	4.820.919
ROYAUME-UNI	35	4.589.343 UKL	11.014.414
	<u>334</u>		<u>107.647.995</u>

L'Allemagne compte 67 projets (pour un montant de 85.356.855 DM) dont 47 projets d'amélioration des structures de production représentant la part la plus importante, soit 67.028.093 DM; 27 projets, pour un montant de 30.779.877 DM, concernent l'amélioration de la voirie rurale dans le Bade-Wurtemberg (3), en Basse-Saxe (5), en Bavière (10), en Haute-Bavière (1), en Hesse (4, dont 3 avec quelques travaux de reboisement) et dans le Schleswig-Holstein (4).

Douze projets, représentant 11.719.071 DM, portent sur des travaux hydrauliques et d'amélioration foncière en Hesse (2), en Basse-Saxe (8) et en Rhénanie-du-Nord - Westphalie (2).

Les 8 projets restants sont des projets divers représentant 24.529.145 DM : reboisement de superficies dévastées par la tempête dans le Schleswig-Holstein et par les incendies de forêts en Basse-Saxe; adaptation et orientation de la production viticole dans le Bade-Wurtemberg (4 projets); replantation planifiée de vignobles en Rhénanie-Palatinat et construction d'un centre d'insémination artificielle à Landshut (Bavière).

Quatre projets mixtes, pour un montant de 642.606 DM, portent sur : agrandissement de 2 centres d'insémination artificielle pour porcs en Basse-Saxe (2 projets); construction d'un centre de contrôle pour taureaux reproducteurs dans le Schleswig-Holstein et agrandissement d'une installation de conditionnement de pommes de terre de semences à Ostrach (Bade-Wurtemberg).

Parmi les 16 projets de commercialisation représentant un total de 17.686.156 DM, la part la plus importante revient au secteur "viande" avec 13.546.263 DM pour huit projets. Il s'agit de : aménagement d'abattoirs avec construction d'installations de découpe, de réfrigération et/ou de commercialisation de la viande à Bayreuth (Bavière), Oer-Erkenschwick (Rhénanie-du-Nord - Westphalie), Karlsruhe et Reutlingen (Bade-Wurtemberg) (2 projets), Husum et Schleswig (Schleswig-Holstein) (1 projet); construction d'un abattoir central d'expédition à Hamm (Rhénanie-du-Nord - Westphalie); agrandissement d'un hall de vente de porcelets à Untermünkheim-Brachbach (Bade-Wurtemberg); création d'un centre de dressage et de contrôle de chevaux reproducteurs et de selle à Marbach (Bade-Wurtemberg).

Le secteur fruits et légumes compte cinq projets représentant 2.392.658 DM : aménagement d'entrepôts frigorifiques pour fruits à Königreich (Basse-Saxe) et à Neufrach (Bade-Wurtemberg); agrandissement d'un marché en gros de légumes à Salem-Beuren (Bade-Wurtemberg); agrandissement d'un établissement de production de jus de fruits à Berghüsen (Bade-Wurtemberg) et mise en place d'une installation de traitement du houblon à Steinbach-Auhof (Bavière).

Les trois projets restants sont des projets divers représentant 1.747.235 DM : agrandissement : d'un marché de fleurs en gros à Dusseldorf (Rhénanie-du-Nord - Westphalie); d'une installation de collecte de céréales en Hesse; d'une installation de congélation et de découpe de volaille à Wankendorf (Schleswig-Holstein).

La Belgique compte 30 projets (représentant un total de 252.766.500 BFR) dont 27 projets d'amélioration des structures de production bénéficiant d'un concours de 214.515.522 BFR.

Quinze projets, représentant 142.037.145 BFR, concernent des travaux d'amélioration de la voirie rurale dans les provinces d'Anvers, Brabant, Flandre Occidentale, Flandre Orientale, Hainaut, Luxembourg et Namur, accompagnés de travaux d'assainissement et de drainage dans certaines provinces.

Dix projets (60.480.204 BFR) concernent uniquement des travaux d'amélioration des voies d'écoulement et de drainage dans les provinces d'Anvers (1), de Hainaut (1), de Flandre Occidentale (4) et de Flandre Orientale (4). Les deux projets restants sont des projets divers portant sur la création d'un centre de contrôle des maladies du bétail à Lierre (Anvers) et la création d'une station d'essai pour la culture de la chicorée witloof et d'un laboratoire de contrôle du lait à Rumbeke (Flandre Occidentale).

Trois projets de commercialisation reçoivent 38.250.978 BFR. Un seul projet concerne le secteur "viande" pour un montant de 4.952.803 BFR : création d'une unité de transformation de la viande à Saint-Vith (province de Liège). Les deux autres projets concernent le secteur "fruits et légumes" et représentent 33.298.175 BFR : agrandissement d'une criée aux fruits et légumes à St Katalijne-Waver (province d'Anvers); création d'une unité de légumes surgelés à Staden (Flandre Occidentale).

Le Danemark compte 14 projets pour un montant total de 34.325.883 DKR. Un seul projet, de 853.000 DKR, concerne les structures de production : la création d'une école d'agriculture à Nisum (Nord-Jutland)

Parmi les 13 projets de commercialisation représentant 33.472.883 DKR, la part la plus importante revient au secteur "viande" avec neuf projets pour un montant de 24.776.778 DKR. Il s'agit de : l'agrandissement et/ou la modernisation : d'abattoirs dans le Jutland (4) et en Fionie (1); d'installations de transformation de la viande en Seeland (1) et dans le Jutland (1); d'une fabrique d'aliments pour animaux, à base de viande, à Lunderskov (Jutland); du regroupement de la production dans cinq entreprises de transformation de la viande (1 projet).

Les quatre projets restants sont des projets divers représentant 8.696.105 DKR : création d'un marché de plantes en pots près de Aarhus; agrandissement et modernisation d'un entrepôt/usine d'aliments composés à Galten (Jutland); construction de 1.150 silos sur l'ensemble du pays pour l'entreposage de produits en vrac; construction d'une usine d'aliments du bétail, à base de paille, à Erslev (Mors).

La France compte 43 projets (pour un montant total de 122.265.916 FF) dont 26 projets d'amélioration des structures de production bénéficiant d'un concours de 70.357.266 FF.

Parmi ces 26 projets, cinq (représentant 13.020.000 FF) concernent l'amélioration de la voirie rurale dans les départements de la Drôme, du Finistère, de la Haute-Loire et du Puy-de-Dôme, ainsi que l'aménagement des Hauts de l'île de la Réunion. Cinq projets également, pour un montant de 13.219.814 FF, portent sur des travaux d'aménagement hydraulique dans les départements de la Creuse, de la Manche, de Meurthe-et-Moselle, du Puy-de-Dôme et de la Haute-Vienne.

Les 16 projets restants sont des projets divers représentant 44.117.452 FF : alimentation en eau potable dans les départements de l'Ardèche, des Ardennes, de l'Aveyron, des Côtes-du-Nord, de la Drôme, du Finistère, de la Manche (2), de la Haute-Marne et du Puy-de-Dôme, ainsi que dans les départements d'Outre-Mer de la Guadeloupe et de la Martinique; électrification rurale dans les départements de la Creuse et des Deux-Sèvres; aménagement sylvo-agricole dans la zone montagneuse du Languedoc (Hérault - Pyrénées orientales) et aménagement agricole du Plateau de Nancibo (Guyane).

L'unique projet mixte, pour un montant de 965.000 FF, porte sur l'amélioration des installations de coopératives d'approvisionnement dans la Gironde.

Sur les 16 projets de commercialisation, représentant un total de 50.943.650 FF, le secteur "viandes" compte 15 projets bénéficiant d'un concours de 49.514.126 FF : construction, extension et/ou modernisation : d'abattoirs à Collinée (Côtes-du-Nord), Montbrison (Loire), Montfort-sur-Meu (Ille-et-Vilaine), Saint-Lô (Manche), Trémorrel (Côtes-du-Nord);

d'abattoirs avec ateliers de découpe et de traitement des viandes à Châteauneuf-du-Faou, Quimperlé et Brest (Finistère) et à Vitré (Ille-et-Vilaine); extension d'une charcuterie-conserverie à Sauveterre-de-Béarn (Pyrénées atlantiques); construction d'un marché sanitaire aux bestiaux à Fougères (Ille-et-Vilaine); construction d'un entrepôt frigorifique et d'un atelier de découpe à Lyon (Rhône); restructuration d'industries de transformation de la viande dans la région Rhône-Alpes (Ain, Drôme, Isère, Savoie); création de nouvelles unités de transformation de la viande à Deuil-la-Barre (Val d'Oise), Metz (Moselle) et Taninges (Haute-Savoie) et extension d'un abattoir et d'un atelier de découpe à Lamballe (Côtes-du-Nord) (1 projet).

L'unique projet restant, représentant 1.429.524 FF, porte sur l'extension d'une confiturerie à Biars-sur-Cère (Lot).

En Irlande, parmi les 26 projets représentant un total de 3.042.575 IRL, 14 projets portent sur l'amélioration des structures de production pour un montant de 1.998.016 IRL.

Un seul projet concerne l'achat de matériel de drainage et d'ensilage pour les comtés de Mayo et de Sligo et représente 156.983 IRL; les 12 autres projets (représentant un montant de 1.841.033 IRL) étant des projets divers et portant sur des programmes d'adduction d'eau dans différentes localités rurales des comtés de Cavan, Clare, Donegal, Galway, Mayo, Tipperary, etc.... (8 projets); sur la construction de centres de formation agricole à Bandon (Co. Cork), Limerick, Castleblaney (Co. Monaghan) et près de Mullingam (Co. Westmeath) et la construction d'installations de recherches sur la viande à Dunsinea (Co. Dublin).

Les trois projets mixtes, représentant un montant de 149.886 IRL, concernent la construction d'une usine d'aliments pour animaux à Balla (Co. Mayo) et d'installations pour la production de farine d'herbe dans le comté de Cavan; la modernisation d'une usine d'aliments pour animaux à Ballyconnel (Co. Cavan).

Parmi les 9 projets de commercialisation représentant 894.673 IRL, un seul projet intéresse le secteur viande (100.828 IRL) : la mise en place d'équipements complémentaires pour la transformation de la viande à Minard et à Bridge Street (Co. Longford). Les huit autres projets, représentant un montant de 793.845 IRL, sont des projets divers : agrandissement dans le comté de Limerick et construction dans les comtés de Cork, Mayo et Waterford d'usines de transformation de la volaille; agrandissement d'une usine de traitement des dindes à Glenealy (Co. Wicklow); construction d'une usine d'aliments pour animaux à Ballymote (Co. Sligo) et aménagement d'installations de collecte de semences à Goresbridge (Co. Kilkenny).

L'Italie compte 83 projets pour un total de 18.422.150.840 LIT, dont 46 projets d'amélioration des structures de production représentant 9.544.568.422 LIT.

Parmi ces 46 projets, un seul projet concerne l'amélioration de la voirie rurale, dans la province de Ferrare, et représente un montant de 72.238.180 LIT.

Quatre autres projets, pour un montant de 1.455.531.738 LIT, portent sur des travaux d'assainissement et de drainage dans les provinces d'Ascoli Piceno et Macerata (1 projet), Bergame, Crémone et Padoue. Il reste 41 projets divers représentant la somme de 8.016.798.504 LIT. Il s'agit de : construction ou aménagement d'aqueducs ou de lignes électriques dans les provinces d'Ancône (3), d'Aoste (3), d'Ascoli-Piceno et Macerata (1), Bolzano (2), Chieti, Gênes, Imperia, Lucques, Matera (2), Padoue, Plaisance, Rovigo et Venise (1), Sienne, La Spezia, Vérone et Mantoue (1), ainsi qu'un projet pour les provinces d'Arezzo, Grosseto, Livourne, Lucques et Pise et un autre dans la province de Pérouse, avec restructuration foncière et aménagement hydraulique; travaux de reboisement dans les provinces d'Alexandrie et Vercelli (1 projet), Bologne (3), Grosseto, Grosseto et Sienne (1 projet), Modène (2), Pérouse et Toscane, avec travaux d'aménagement hydraulique dans les provinces de Bologne, Ferrare, Forli, Modène, Parme, Plaisance, Ravenne et Reggio d'Emilie (1 projet) et dans les provinces de Forli (1) et de Parme (1); réalisation : de deux centres coopératifs polyvalents pour l'agriculture dans

deux communes de la province de Bolzano (1 projet); d'un centre de coopération agricole dans la province de Vicence; d'un centre pilote pour la recherche et la formation en agriculture à Condofuri Marina (Reggio de Calabre); reconstitution et amélioration de châtaigneraies à Vicchio (Florence); travaux d'amélioration de l'oliviculture et achat de matériel de récolte des olives dans la province de Pise.

Les trois projets mixtes reçoivent 499.589.081 LIT : création d'un centre pilote pour le développement et la diffusion des veaux de boucherie à San Vito al Tagliamento (Pordenone); construction d'un centre de production de plants de tabac, aménagement de chambres de séchage et achat de machines pour la récolte à Città di Castello (Pérouse); agrandissement d'installations de traitement et de conservation du tabac, avec achat de machines, également dans la province de Pérouse.

Parmi les 34 projets de commercialisation représentant la somme totale de 8.377.993.337 LIT, un seul projet concerne le secteur "viande" pour un montant de 281.776.949 LIT : création d'un centre de stockage des viandes bovine et porcine, à Trevi (Pérouse).

Sept projets, représentant un montant de 1.471.464.713 LIT, concernent le secteur fruits et légumes : construction, aménagement ou agrandissement de centrales de fruits et/ou légumes dans les provinces de Bologne, Bolzano, Forli, Modène et Trente; construction : d'un établissement pour le traitement et la conservation des châtaignes et autres produits agricoles à Roccamonfina (Caserte); d'un établissement de traitement des tomates à Malvito (Cosenza).

Le secteur vinicole reçoit 3.601.749.257 LIT pour 9 projets : construction, agrandissement ou amélioration de caves coopératives dans les provinces d'Agrigente, Ancône, Brindisi, Caserte, Chieti, Latina, Palerme et Trapani; construction d'un centre pour la récolte du raisin à Marciano della Chiana (Arezzo).

Les 17 projets restants sont des projets divers représentant 5.023.002.418 LIT : construction, agrandissement ou aménagement : de centres de sélection de semences dans les provinces de Forli et de Modène; de huileries coopératives dans les provinces d'Arezzo, Bari, Chieti, Latina, Rome et Trapani (3); d'installations de traitement du tabac dans les provinces

d'Arezzo et de Pérouse (2); d'un centre de traitement et de conservation des olives de table dans la province d'Ascoli Piceno; agrandissement du marché aux fleurs de Villanova d'Albenga (Savone); extension de la capacité d'un centre de séchage pour le maïs et construction d'une minoterie à Castelnuovo di Sotto (Reggio d'Emilie).

L'unique projet du Luxembourg concerne des travaux d'assainissement hydraulique dans les communes de Koerich et Kehlen et représente 3.405.600 LFR.

Les Pays-Bas comptent 35 projets pour un total de 17.451.725 HFL, dont 22 projets d'amélioration des structures de production représentant 10.719.875 HFL.

Six portent sur l'amélioration de la voirie rurale (pour un montant de 2.341.398 HFL) dans les provinces de Brabant septentrional (2), Drenthe, Gueldre (2) et Hollande méridionale. Treize projets, représentant 4.557.661 HFL, concernent des travaux d'assainissement hydraulique dans les provinces du Brabant septentrional (5), Drenthe (4), Frise, Gueldre (2) et Overijssel.

Les trois projets restants sont des projets divers, représentant un montant de 3.820.866 HFL : construction : de deux centres de sélection de semences et plants agricoles, l'un à Emmeloord, l'autre à Buitenpost (Frise); modernisation d'un laboratoire de recherches pédologiques et phytologiques à Oosterbeek (Gueldre).

Parmi les 13 projets de commercialisation totalisant 6.731.850 HFL, trois projets intéressent le secteur "viande" pour un montant de 965.549 HFL : modernisation d'un abattoir à Olst; agrandissement d'un marché aux bestiaux à Zwolle; transformation d'un abattoir de volaille en un abattoir de bovins à Twello (tous trois dans la province d'Overijssel).

Le secteur "fruits et légumes" bénéficie de 1.075.907 HFL pour six projets : il s'agit d'aménagement de criées aux fruits et/ou légumes à Bergen-op-Zoom, Drunen (Brabant septentrional) 's Gravenzande et De Lier (Hollande méridionale), Gueldermalsen (Gueldre) et Utrecht.

Les quatre projets restants sont des projets divers représentant un montant de 4.690.394 HFL : agrandissement de criées aux fleurs à Aalsmeer et Bovenkarspel (Hollande septentrionale) et Berkel en Rodenrijs (Hollande méridionale); installation d'une chaîne de fabrication de produits à base de céréales à Weert (Brabant septentrional).

Le Royaume-Uni compte 35 projets totalisant 4.589.343 UKL, dont 10 projets d'amélioration des structures de production (pour un montant de 1.157.284 UKL) qui concernent tous des travaux d'assainissement hydraulique dans les comtés de Cambridge (4), Humberside (2), Lancashire, et Norfolk (3).

Six projets mixtes bénéficient de 441.089 UKL : construction, agrandissement ou modernisation de fabriques d'aliments du bétail à Aberdeen, Lifton (Devon), Darlington (Durham), Killimarsh et Thornton Dale (Yorkshire); construction d'un établissement de traitement de semences de céréales à Gloucester.

Parmi les 19 projets de commercialisation, totalisant 2.990.970 UKL, la part la plus importante revient au secteur "viande" avec un montant de 1.854.231 UKL pour 11 projets. Il s'agit de : construction, agrandissement et/ou modernisation d'abattoirs à Brechin (Angus), Burradon (Tyne & Wear), Cinderford (Gloucestershire), Galashiels (Selkirkshire), Hereford, Langport (Somerset), Larkhall (Lanarkshire), Dumfries et Portlethen (Aberdeenshire) (ces deux derniers avec installation de traitement de la viande); construction, à Cookstown (Co. Tyrone) et agrandissement à Newry (Co. Down) d'usines de transformation du porc.

L'unique projet du secteur fruits et légumes (pour un montant de 73.684 UKL) concerne la construction d'une installation d'emballage de carottes à Chatteris (Cambridgeshire).

Les sept projets restants, représentant un montant de 1.063.055 UKL, sont des projets divers : construction ou aménagement d'unités de transformation de la volaille à Blandford (Dorset), Bury St. Edmunds (Suffolk), Moira (Co. Armagh) et Newbridge (Midlothian); construction d'une installation de séchage et de stockage des céréales à Cannington (Somerset);

agrandissement d'une installation de traitement et de stockage de l'orge à Mintlaw (Aberdeenshire); construction de deux établissements de transformation de la paille à Inveralmond (Perthshire) et à Tholthorpe (N. Yorkshire) (1 projet).